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Abstract   

The treatment of food waste (FW) by anaerobic digestion (AD) can lead to energy 

production coupled with a reduction in the volume and greenhouse gas emissions of this type 

of waste. However, achieving the highest volume of methane in the shortest time with stable 

operation is a challenge. To maximize the performance of biological WF treatment, two-step 

anaerobic digestion (dark fermentation (FS) + anaerobic digestion), as well as an oxidation 

pretreatment using H2O2 and Co-digestion with orange peels (OP), were examined as part of 

this research to study the effects of (i) the pretreatment on improving the solubility of the 

organic fraction of the waste, (ii) improving the AD process by two steps, and (iii) the Co-

digestion of two wastes. 

The study not only presents these effects on the treatment of solids wastes by anaerobic 

digestion and the production of BioH2 and BioCH4 but also the effects on the elimination of 

COD, TS, TVS, AGV, and NH4
+
, as well as the estimated total energy recovered as Hydrogen 

and Methane (BioHythane) was calculated to show the energy efficiency of the Dark 

Fermentation + Two-Stage Anaerobic Digestion process in terms of energy. 

Key Words: Anaerobic digestion, Dark Fermentation, Biogas, Biohythane  

Résumé 

Le traitement des déchets alimentaires (FW) par digestion anaérobie (DA) peut conduire à une 

production d'énergie couplée à une réduction du volume et des émissions de gaz à effet de serre de 

ce type de déchets. Cependant, atteindre le plus grand volume de méthane dans un temps plus court 

avec un fonctionnement stable est un défi. Pour maximiser les performances du traitement 

biologique DA, une digestion anaérobie en deux étapes (fermentation sombre (FS) + digestion 

anaérobie), ainsi qu'un prétraitement d'oxydation utilisant H2O2 et une Co-digestion avec des 

épluchures d'orange (Orange peels (OP)), ont été examinés. Dans le cadre de cette recherche pour 

étudier les effets de (i) le prétraitement sur l'amélioration de la solubilité de la fraction organique des 

déchets, (ii) l'amélioration du procédé DA par deux étapes, et (iii) la Co-digestion de deux déchets. 

L'étude présente non seulement des effets sur le traitement des déchets solides par la méthanisation 

et la production de BioH2 et BioCH4 mais aussi les effets sur l'élimination de la DCO, TS, TVS, 

AGV, et NH4
+
, ainsi que l'énergie totale récupéré estimée sous forme d'hydrogène et de méthane 

(BioHythane) a été calculé pour montrer l'efficacité énergétique du processus de fermentation 

sombre + digestion anaérobie en deux étapes en termes d'énergie. 

Mots Clés : Digestion anaérobie, Fermentation Sombre, Biogaz, Biohythane 
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